
Anar fent bullir l'olla

CiU va tornar al govern de Ripoll despr�s de vuit anys i, en aquest primer any de mandat,

s'ha centrat a atreure activitats i la promoci� econ�mica

L'oposici� li retreu que viu del passat

La reparaci坦 de les llambordes de la pla巽a Gran,

tot un emblema del centre de Ripoll, 辿s una de les

poques obres que es podran dur a terme durant

l'actual exercici econ嘆mic. Aquestes obres han estat

reivindicades pels vianants que circulen

habitualment per aquest punt. Foto: J.C.

ÒFer bullir l'ollaÓ �s l'expressi� amb la qual l'alcalde de Ripoll, Jordi

Munell (CiU), def ineix la pol�tica que impulsa el seu equip de govern

en aquest temps de vaques f laques. Governa amb majoria despr�s

de dos intents d'haver-ne quedat a pocs vots. Sense cap mena de

dubte, t� entre les mans un consistori amb una situaci� econ�mica

delicada, que, ara, amb el pagament dels prove�dors, gr�cies al

cr�dit de l'ICO del govern estatal, li permet agafar un xic d'aire.

Els qui governen en aquests moments mantenen que han heretat

una situaci� econ�mica complicada perqu� s'han constru�t nous

equipaments de gran envergadura, com ara el pavell� poliespor tiu

de l'Avellaneda, on hi ha el Centre de Tecnif icaci� Espor tiva, i el

Museu Etnogr�f ic de Can Budell�s, i els qui havien governat f ins

l'any passat recorden que la situaci� econ�mica ja era molt complicada per a tothom fa tres anys, i que van

haver de lluitar molt per tirar endavant les pol�tiques municipals. M�s enll� dels punts de vista, la realitat �s la

mateixa que molts ajuntaments del pa�s i condiciona el dia a dia i el futur immediat de l'activitat municipal, al

marge de colors pol�tics.

ÒFer bullir l'ollaÓ, doncs. Aix� �s el que vol l'equip de Munell. No hi ha diners, o n'hi ha per cobrir el pressupost

ordinari despr�s d'aplicar retallades i per al cost de la posada en funcionament dels equipaments nous. No es fa

cap inversi� i, per tant, encara amb m�s motiu Òcal fer bullir l'ollaÓ. Com ho fa CiU? Doncs, d'una banda, intentant

que Ripoll sigui un pol d'atracci� d'esdeveniments diversos com ara el campionat europeu de futbol sala, el de

Catalunya de futbol per a persones sordes, etc. I, en aquest sentit, ser� clau la capitalitat de la cultura catalana

que ostentar� la vila durant tot l'any vinent i que encetar� al primer minut del gener vinent amb un acte amb el

monestir rom�nic de Santa Maria com a element central. D'altra banda, ho vol aconseguir amb la xarxa de

petites f ires i mercats que es fan sovint al centre de la vila, molts dels quals promoguts directament per

l'Ajuntament, com una f ireta immobili�ria.

Al marge de tota aquesta activitat, l'equip de govern s'ha f ixat com a gran prioritat la generaci� d'activitat

econ�mica. Per fer-ho possible, ja ha dut a terme en molts casos, i ho fa ara al sector de l'antiga Preparaci�n

T�xtil, modif icacions puntuals del pla d'ordenaci� urbana municipal. Es tracta b�sicament de diversif icar els usos

o redimensionar les parceláles de les zones d'activitats econ�miques.

ERC, a l'oposici� despr�s de vuit anys al govern, insisteix en qu� est� fent des del primer moment una tasca

responsable i de colálaboraci� amb l'equip de govern. L'exalcaldessa, Teresa Jord�, diu que li agradaria haver

trobat la mateixa colálaboraci� dels convergents en el mandat anterior. Remarca, a m�s, que la situaci�

econ�mica de la casa de la vila no �s m�s dif�cil que la dels dos �ltims anys del f inal del seu mandat. Jord� sost�

que els membres del consistori viuen una mica de renda, ja que s'han trobat, acabats de fer, equipaments i

infraestructures nous, i sentencia que troba a faltar una millora de la seva gesti� i, sobretot, una promoci� m�s

decidida.



El por taveu socialista, Enric P�rez, que tamb� va estar vuit anys al govern de coalici� amb ERC, valora d'una

manera molt m�s negativa el primer any de CiU. Segons P�rez, ha generat desconf ian�a i ha tingut poca

transpar�ncia, i tamb� hi ha hagut molta inactivitat. Coincideix amb Jord� en el fet que viu de renda. ÒEn un any

no han fet res, ni acabar projectes que estaven quasi f inalitzats, com el casal de jovesÓ, sost�. P�rez, a m�s,

pren com a refer�ncia l'expressi� de l'alcalde de Òfer bullir l'ollaÓ per denunciar que nom�s s'han impulsat f ires de

poca envergadura, per� no projectes s�lids. A par t, li retreu tamb� que les promeses que havia fet de noves

empreses interessades a instalálar-se a Ripoll, s'han fet fum. Finalment, af irma que hi ha dos conceptes m�s que

exemplif iquen la gesti� convergent a Ripoll. D'una banda, la submissi� del govern local a la Generalitat, que

exemplif ica amb la passivitat que, segons opina, hi ha hagut en temes com ara el tancament nocturn del CAP i la

p�rdua d'especialistes i del servei de transpor t escolar gratu�t. De l'altra, els falsos catastrof ismes sobre les

f inances municipals, ja que, per P�rez, es va tancar l'any 2011 amb un romanent positiu de 76.000 euros.

Quant al clima pol�tic despr�s del canvi, s'han creat diversos consells de par ticipaci� i juntes tem�tiques que han

estat ober tes a tots els grups municipals, la qual cosa valoren positivament tots els par tits. �s m�s, tots han

estat convidats a par ticipar als pressupostos del 2012.

Publicat a:

-El Punt Avui. Comarques Gironines 02-06-2012 P�gina 10

Font del document:

http://www.elpuntavui.cat/noticia/ar ticle/3-politica/17-politica/546398-anar-fent-bullir-lolla.html?piwik_campaign=rss&piwi

k_kwd=mes&utm_source=rss&utm_medium=mes&utm_campaign=rss


